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 دوليال لمانيالب  للاتحاد الأخيرة المتخصصة الاجتماعات عن تقارير
 قمة رؤساء البلمانات في مجموعة العشرين ( b( )ب)

 2018 تشرين الثاني/ نوفمب 2 – تشرين الأول/ أكتوبر 31، (الأرجنتين) آيرس بوينس
 عالميةةال الاقتصةادنة الحوكمةة ةلمناقشة المسةتو  رفيعةة قمةة في سةنو ا  العشةرن  مجموعةة دول قادة يجتمع ،2008 عامال منذ

 .المد  بعيدة والأمنية والبيئية السياسية-الاجتماعية القضا  م  وغيرها
 

 حيةة  مسةةتو  أعلةة  علةة  شةةدالح اهةةذ في غائبةةة الغالةة  في هةة  - حاسمةةة تكةةون أن يمكةة  الةةي - البرلمانيةةة المسةةا ةإن 
 .العالم أنحاء جميع في السكان حياة عل  تؤثر الي المهمة القرارات تتخذ

 

 وتنظةةي  قامةةةبإ ،للأرجنتةةن لةةو يا المةةؤ ر مةةع بالتعةةاون ،الةةدوي البرلمةةاني الاتحةةاد قةةام ،لعجةة ا هةةذا علةة  التغلةة  أجةة  ومةة 
تشةةرن   2 إلى أكتةةوبرلأول/ اتشةةرن   31 مةة  الفةة ة في اعقةةد  الةةذن تالبرلمةةاالرؤسةةاء  قمةةة ومةةؤ ر برلمةةاني منتةةد  أول

 .2018 نوفمبرالثاني/ 
 

 الخةبراء راءآ لجمةع الفرصةة ةدعو  المة والةدول العشةرن  مجموعةة م  البرلمانين منح هو القمة ومؤ ر المنتد  م  الهدف كان
 ،دامةوالمسةةةةت العادلةةةة ميةةةةةالتن أجةةة  مةةة في الآراء  توافةةةة  بنةةةاء العشةةةرن  مجموعةةةةة قمةةةة موضةةةو  حةةةةول الأوليةةةة والمعلومةةةات
 ميةةةالتن تحقيةة مةة  أجةة   اته مبةةادر  لةةدع  الآراء في التوافةة  هةةذا مثةة  بنةةاء في سةةاعدت أن اشةة ه مةة  حلةةول إلى بالإضةةافة
 .والمستدامة العادلة

 

 مةةق في تةداولها تم الةي يسةيةالرئ القضةا  واقشةوا الاجتماعةات هةذ  في برلمةااا  24 يمثلون مشارك 300 م  أكثر شارك
 سةتقب م ؛د وشةفافة وفعالةةخاليةة مة  الفسةا حوكمةة التنميةة  ونة  ذلك في بما ،العشرن  مجموعة وحكومات دول رؤساء
 الإعةلان في وردت الغةر  لهةذا توصةيات وقةدموا تنفيةذها بشة ن برلمانيةة نظةر وجهةة المشةاركون مقةد   .المةرأة و كن العم 
 .التقرنر ذابه المرف  لح الم في المش ك

للاتحاد البلماني الدولي 140الجمعية العامّة الـ   
2019نيسان/ أبريل  10 – 6الدوحة )قطر(   
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 مشترك بيان               
 هامش عل  تالبرلماا رؤساءقمة                    

 مجموعة العشرن  قمة قادة                    
 (رجنتنالأ) بوننس آنرس                 

 2018 تشرن  الثاني/ نوفمبر 1-2                                    
 

 2و 1 نةةوم  آنةةرس وننسبةة في المجتمعةةن الضةةيوف، والةةدول العشةةرن  مجموعةةةالأعضةةاء في  دولالةة برلمةةاات رؤسةةاء ،نحةة 
 الةةةدوي البرلمةةةاني لاتحةةةادا مةةة  بةةةدعوة العشةةةرن  مجموعةةةة قةةةادة قمةةةة سةةةبق  الةةةي الفةةة ة في 2018 نةةةوفمبرالثةةةاني/  تشةةةرن 

 التاي نصدر ،للأرجنتن الو ي والكونغرس
 

 مش ك بيان  
 

 لتنسةي ل رئيسةياا  منتةد  صةبح أ قد، العالم في الرئيسية الاقتصادات قادة تجمع الي، العشرن  مجموعة بأن نقر   .1
 أهةةدافنا قيةة تح نحةةو المشةة ك مةة والع الآراء في توافةة  بنةةاء إلى تسةةع  الةةي العةةالم  والحوكمةةة الكلةة  علةة  صةةعيد الاقتصةةاد

 .ش كةالم
 

 علةة  ب كي هةةا حتفظة ا في حةةن الموضةوع  أعمالهةةا جةدول وس ةةع  قةةد العشةرن  مجموعةةة أن   بواقةع علمةةاا  نحةي  .2
ا، المستدامة والتنمية النمو تع ن   في المصةلحة أصةحا  تلة مخ ممثلة  مةع وتعةدد  شام  حوار عل  تحافظ وأه 

، عةةةاتالقطا مختلةةة  مةةة  نممثلةةة مةةة  المؤلفةةةة، رن العشةةة في مجموعةةةة المشةةةاركة المجموعةةةات قةةةد م . المةةةدني المجتمةةةع
 .العام هذا م  توبروتشرن  الأول/ أك  وز/ نوليو بن عقدت الي منها ك   اجتماعات خلال م  توصيات

 

والةةةةدول  العشةةةةرن  وعةةةةةمجم في الأعضةةةةاء الةةةةدول مةةةة  لرؤسةةةةاء البرلمةةةةاات وقمتنةةةةا البرلمةةةةاني المنتةةةةد  مةةةة  كةةةة   في .3
  تللتحةد دائمةة حلةول دلإيجةا سةون ة بالعمة  الت منةا، المعنيةة الجهةات مختل  مسا ات دراسة وبعد، الضيوف
  و ونةةة، العمةةة  تقب مسةةة، الخصةةةو  وجةةة  علةةة ، هةةةذ  وتشةةةم . عالمنةةةا المتغةةةير باسةةةتمرار في وتنفيةةةذها الرئيسةةةية
 والالتة ام، ركةاوالابت تكنولوجيةاال مة  الجدنةدة الحقبةة وتعلةي ، والشةبا  المرأة و كن، الفساد ومكافحة، التنمية
 .بالتعددنة المتجدد

 

 القمةة اجتماعةات خةلال مة  العشةرن  مجموعةة في الأعضةاء الةدول  رحتهةا الي المختلفة بالمبادرات علماا  نحي  .4
 المشة ك هةدفه  لتحقية  بنشةاط السةع  عل  العشرن  مجموعة قادة نشجع إن نا. 2008 عام منذ تعقدها الي
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 المجتمةةةع تواجةة  المشةةة كة الةةي للتحةةد ت حلةةول وإيجةةاد، وشةةةام  ومتةةوازن دامومسةةت قةةةو  نمةةو تحقيةة  في المتمثةة 
 .والرفاهية والازدهار والديمقرا ية بالسلام متجد د الت ام ك  ذلك مع،  العالم 

 

ةةةد .5 بهةةةا  المتعلقةةةة (SDGs) المسةةةتدامة التنميةةةة وأهةةةداف 2030 لعةةةام المسةةةتدامة التنميةةةة خطةةةة أن   جدنةةةد مةةة  نؤك 
 تنةابرلماا قةدرة   دةلة جهةودا وسنواصة . لكوكبنا ومستدامة ومنصفة عادلة تنمية تحقي ل  رن  خار ة تشك 
 لتعةاونا تع نة  إلى أنضةاا  سةع سن، العمليةة هذ  إ ار وفي. و نية حقائ  إلى العالمية الالت امات هذ  تحون  عل 

 في النشةةةطة البرلمانيةةةة ةاركالمشةةة خةةةلال مةةة  ذلةةةك في بمةةةا، المشةةة كة الأهةةةداف هةةةذ  تحقيةةة  في الةةةدولين والتضةةةام 
 نميةةةةالت أهةةةداف لرصةةةد سةةةيةالرئي الدوليةةةة الآليةةةة وهةةة ، المتحةةةدة للأمةةة  التةةةابع المسةةةتو  رفيةةةع السياسةةة  المنتةةةد 
 .المستدامة

 

 للنمةو   ككمحةر  ،  وبأنة ، سةتدامةالم التنميةة أهةداف تحقية  في حاسمةة أ يةة لة  الخا  القطا  إشراك أن   نعتبر إن نا .6
 راا دو  والخةا  العةام اعنالقطة بن الشراكات تؤد  أن يمك ، النامية البلدان في العم  فر  وخل  الاقتصاد 

 .المستدامة التنمية أج  م  منهجية وهيكلية تحولات تحقي  في رئيسياا 
 

 ذلةةةك معالجةةةة يمكةةة  لا،  المةةة اب اليةةةوم عةةةالم في. البشةةةر  النةةة و  مةةة  مسةةةبو  غةةةير نطةةةا  نشةةةهد العةةةالم بأن نقةةةر   .7
 الميةةةةالع المواثيةةة  باعتمةةةاد علمةةةاا  نحةةةي  فإننةةةا ولةةةذا، معةةةاا  نعمةةة  الةةةذ  الةةةدوي المجتمةةةع قبةةة  مةةة  إلا   لفع ةةةا بشةةةك 
 وقةدرتنا ااسةتعداد ز دة إلى نحتةا ، الجذرنةة الأسةبا  معالجةة ومةع. العام هذا اللاجئن وحمانة للهجرة الجدندة

 ك بشة القضةا  هذ  لجةومعا، أفض  بشك  واللاجئن المهاجرن  تدفقات وإدارة، الضعيفة الفئات حمانة عل 
 .المستدامة التنمية أهداف مع نتماش  بما عام

 

 هةاإ بة ، فحسة  إنسةانية ارثكةو   تخلة  لا العةالم أنحةاء جميةع في المسةلحة الصةراعات أن   حقيقةةجيةداا  ندرك إن نا .8
 الهمةة السةةلمية لوسةائ با وحل هةةا الصةةراعات نشةو  منةةع بأن   ونةةؤم . العةالم  الاقتصةةاد علةة  ضةغو اا  أنضةةاا  تضةع
 .وم دهرة آمنة مجتمعات بناء في قصو  أ ية

 

 بوصةف  العنية  التطةرفو  الإرهةا  بمكافحةة ملتة من ونبق  ومظاهر  أشكال  بجميع الإرها  بشد ة ندن  كما .9
 .القانون وسيادة والتنمية السلام ضمان إلى الرامية لجهودا خطيراا  تهدنداا 

 

 أن الضةةرور  مةة  ولةةذلك. الاقتصةةادنة - الاجتماعيةةة التنميةةة في رئيسةة  بةةدور تقةةوم ةالمةةرأ أن   جدنةةد مةة  نؤك ةةد .10
 و كةن الرجة  والمةرأة بةن المسةاواة أجة  مة  المسةتدامة التنميةة أهةداف مة  5 الهةدف تحقية  إلى السع  نواص 
 الرئاسةة ترعاهةا الةي بالاسة اتيجية نرح ة . والاستقلال له  الاقتصاد  بالتمكن للسما  وذلك، النساء جميع

 علة  العشةرن  مجموعةة قةادة قمةة وح   ، العشرن  مجموعة أعمال جدول في الجندر  المنظور لتعمي  الأرجنتينية
، للمةرأة الاقتصةاد  التمكةن تفضة  الةي الجنةدر  للمنظور المراعية التنمية سياسات م  الم ند وإلهام إجما  بناء
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 أشةةكال جميةةع علةة  والقضةةاء، والتعلةةي  والتكنولوجيةةا والعلةةوم وظيةة الت في والنسةةاء الرجةةال بةةن الفةةر  وتكةةافؤ
 وتسةةةهي   كينيةةةة تشةةةرنعية بيئةةةة تأمةةةن في دورا سةةةنؤد ،  برلمةةةانين وبصةةةفتنا. الجنةةةدر نةةةو  علةةة  القةةةائ  العنةةة 

 .الصلة ذات والبرامج السياسات لتنفيذ الموارد تخصيص
 

 بنةةاء بمواصةةلة  امنةةاالت جدنةةد مةة  مؤكةةدن يمقرا  ، الحكةة  الةةد مؤسسةةات في لنةةاسا ثقةةة تةةدهور مةة  قلقةةون نحةة  .11
 علةةةة  مصةةةةممون ن نةةةةاإ. الحكومةةةات وتحاسةةةة  النةةةةاس تلةةةةك الةةةةي تخةةةدم ،متاحةةةةةو  وشةةةاملة وممثلةةةةة فع الةةةةة برلمةةةاات
، الفسةةةاد مةةة  اته وعائةةةد الفاسةةةدن  للأشةةةخا  الآمةةة  المةةةلاذ مةةة  والحرمةةةان، أشةةةكال  بجميةةةع الفسةةةاد مكافحةةةة
 سةندع ، لغانةةا هةذ  ولتحقية . المسةتو ت جميةع علة  للمسةاءلة وخاضةع وشةفاف منفتح حك  وجود وضمان

 سةاعدوت مؤسسةاته  في لنةاسل المتجةددة الثقة ستع  ز الي، الفساد مكافحة تدابير ذلك في بما، التشرنعات س   
 والحوكمةةةةة ةالسةةةةلمي للمجتمعةةةةات المسةةةةتدامة التنميةةةةة أهةةةةداف مةةةة  16 الهةةةةدف رقةةةة  تحقيةةةة  علةةةة  عةةةةام بشةةةةك 
 .الرشيدة

 

 ومةع. لتنميةةوا النمو إلى أد   امم، الفقر براث  م  الناس ملانن وانتشل  عالمنا حول  قد العولمة أن   ندرك إن نا .12
 سةتفدت لم السةكان قطاعةات أن  و  المسةاواة في عةدم تنةام  نواجة  أن نا الاعتبار في نضع أن إلى أنضاا  نحتا ، ذلك
 .والتعاون التضام  م  برو  ت مواجه علينا يج  تحد    هذاو . العولمة م   اماا 

 

 واضةحة قواعةد إلى ندنسةت  يية   وغةير ،عةادل ،شةفاف ،مفتةو  الأ ةراف متعةدد تجار  نظام وجود أن   نعتقد  .13
 والتنميةةة العةةالم  الاقتصةةاد  مةةوالن تع نةة  في هامةةاا  دوراا  نةةؤد ، اليةةوم العةةالم حقةةائ  مةةع ونتك يةة  الجميةةع يح مهةةا

 الةذ  لأحادنةةوا للحمائية لناشئا الاتجا  إزاء بالقل  فإن نا نشعر، ذلك ومع. اهيةوالرف وخل  العم ، المستدامة
 ةوبالتنميةةةة النةةةةاس فاهيةةةةةبر  فةةةةاد    ضةةةةرر   إلى ذلةةةةك نةةةةؤد  أن ويمكةةةة ، الاقتصةةةةاد  والنمةةةةو العالميةةةةة التجةةةةارة  نعيةةةة

 .معاا  هاعالجتم علينا يج  الي التحد ت ه  فإن  هذ ، ذلك عل  اا وبناء. لمجتمعاتنا المستدامة
 

 الأولونةةةة إنةةةلاء يجةةة و ، الأ ةةةراف المتعةةةددة التجارنةةةة المفاوضةةةات صةةةمي  في المسةةةتدامة التنميةةةة تكةةةون أن يجةةة  .14
 الصةةةغيرة المؤسسةةةات ومصةةةاح اهتمامةةةات علةةة  خةةةا  بشةةةك  ال كيةةة  مةةةع الأقةةة  نمةةةواا  والبلةةةدان الناميةةةة للبلةةةدان

 فضةة الأ الخيةةار هةة  ددنةةةالتع تبقةة ك ونيةةة. لالتجةةارة الإ خةةلال مةة  ذلةةك في بمةةا للوظةةائ  كمنشةةئن  والمتوسةطة
 العالميةة التجةارة منظمةة دور  وتع نة بالتعددنةة ملتة من زلنةا مةا، ولذلك. للجميع عادل عالم  تجار  نظام لتع ن 

 .الأ راف المتعدد التجار  النظام ركي ة باعتبارها
 

 مة  الجدنةدة وكذلك التكنولوجيةات،  للتك ي وقاب  ومستدام شام  اجتماعية حمانة نظام وجود بأ ية نع ف .15
 وكةذلك للجميةع اللائة  العم  توفير إلى وبقو ة ندعو، المنظور هذا م . الإنسان ورفا  العم  فر  خل  حي 

 تنظيمةة  إ ةةار وجةةود إلى نةةدعو كمةةا.  جدنةةدة وظةةائ  إلى المشةةردن  العمةةال انتقةةال لتيسةةير أقةةو  آمنةةة شةةبكات
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 دخةةول علةة  الإعاقةةة ذو  والأشةةخا  سةةناا  الأكةةبر والأجيةةال الشةةبا  لمسةةاعدة خاصةةة وتةةدابير ومحةةد ث ملائةة 
 .عم ال أو مشارنع كمنظم   العم  سو 

 

 للحوكمةةة الحةةاي النظةةام فةةإن  ، ا يةةةللديمقر  المت انةةدة والتهدنةةدات مجتمعاتنةةا تةةراب  لت انةةد نظةةراا ، أن ةة  مقتنعةةون نحةة  .16
 في بمةةا، مكةةان كةة   في النةاس جميةةع ومصةةاح نظةةر وجهةات أفضةة  بشةةك  نعكةةس بحية  تع نةة  إلى يحتةةا  العالميةة
 كمبةةةدأ  التعددنةةةة مةةةع قواعةةةد علةةة  قةةةائ  عةةةالم  نظةةةام بتع نةةة  بقةةةو ة ملت مةةةون ونحةةة . الضةةةعيفة الفئةةةات تلةةةك ذلةةةك
 .رئيس 

  
 تالتحةةد " نمةةوذ  إلى الضةةيوف والةدول العشةةرن  مجموعةةة في الأعضةةاء الةدول في البرلمةةاات رؤسةةاء قمةةة تسةتند .17

ةةةةد، الغةةةةر  ولهةةةةذا"، عالميةةةةةال والحلةةةةول العالميةةةةة  ماتنةةةةاوحكو  دولنةةةةا بةةةةن اونوالتعةةةة الحةةةةوار ز دة ضةةةةرورة علةةةة  نؤك 
 .وبرلمااتنا

 

رؤسةةةاء   راتمةةةؤ  مثةةة ، الرئيسةةةية ةالعالميةةة العمليةةةات في برلمانيةةةة مسةةةا ة تقةةةدم إلى الراميةةةة المبةةةادرات بأ يةةةة نقةةةر   .18
 والمةؤ رات(، PCWTO) العالميةة التجةارة بمنظمةة عةيالم البرلمةاني والمةؤ ر، العشةرن  مجموعةة إ ةار في البرلماات
 .البرلماات لرؤساء العالمية

 

يةة وأن لعلاقةات الدولاسةتمرة في وعلاوة عل  ذلك، فإن نا نعتقد أن   م  الضرور  التصد   لفجوة الديمقرا ية الم .19
. لعشةةرن ا مةة مجموعةةقا في ذلةك مةةؤ رات نسةمع صةوت برلمااتنةا في سةةيا  الاجتماعةات متعةددة الأ ةةراف، بمة

 نؤك ةد، رن العشة مجموعةة في نينللبرلمةا السةابقة المشةاورات وعلة  آنةرس بةوننس في هنا المكتسبة الخبرة عل  اا بناء
 .العشرن  مجموعة ةعملي لدع  البرلماات رؤساء مستو  عل  المش ك العم  بمواصلة الت امنا جدند م 

 

ةةة  .20  مةةة  ونطلةةة  2018 دنسةةةمبر /الأول كةةةانون  1 مةةة  اعتبةةةاراا  شةةةرن الع مجموعةةةة رئاسةةةة اليةةةابان باسةةةتلام نرح 
 لاجتمةا ا أمة  علة  ،لقادمةةا البرلمةاات قمةة رؤسةاء نستضةي  أن اليةاباني الةو ي البرلمان في المستشارن  مجلس
 .2019 عام م  الأخير النص  في أخر  مرة

 

 لكةةرم وكةةذلك، لعشةةرن ا مجموعةةة في اترؤسةةاء البرلمةةا قمةةة مةةؤ ر لاستضةةافة للأرجنتةةن تقةةدنرا خةةالص عةة  نعةةر  .21
 .الضيافة

 غةةير نكةةون أن  يجةة ونستمنسةة  في نيالبرلمةةا النظةةام في البرلمةةان رئةةيس بأن   منةةذ فةة ة  ونلةةة للتقاليةةد السةةائدة نظةةراا : ملاحظةةة
 لا تحةدةالم المملكةة منةدوبي قبة   م القمة هذ  في المشاركة فإن، العامة بالسياسة المتعلقة الأمور في  اماا مسي س 
ةةا علةة  تفس ةةر أن ننبغةة   وأ السياسةةة محتةةو  نةةدع  أو رسمةة  بشةةك  نؤن ةةد المتحةةدة للمملكةةة برلمةةان لأ  كةةرئيس  أه 

 .الختامية الوثيقة هذ  استنتاجات
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(b) Parliamentary Speakers' Summit at the G20 
 

 Buenos Aires (Argentina), 31 October - 2 November 2018 
 
 

 

Since 2008, the leaders of the G20 countries have been meeting annually in a high-level 
summit to discuss global economic governance and other far-reaching socio-political, 
environmental and security issues.  
 
Parliamentary contribution—which could be decisive—is notoriously absent in this 
mobilization at the highest level where important decisions, which affect the lives of 
populations world-wide, are taken.  
 
In order to overcome this deficit, the Inter-Parliamentary Union (IPU), in collaboration 
with the National Congress of Argentina, conceived and organized the first Parliamentary 
Forum and Parliamentary Speakers’ Summit which were held from 31 October to 
2 November 2018.  
 
The aim of the Forum and Summit was to give the parliamentarians of the G20 and 
invited countries the opportunity to gather the advice of experts and first-hand 
information on the theme of the G20 Summit Building Consensus for Fair and 
Sustainable Development, as well as solutions that would help build such a consensus 
in support of their initiatives for fair and sustainable development.  
 
More than 300 participants representing 24 parliaments took part in these meetings and 
discussed key issues debated at the G20 Summit of Heads of State and Government, 
including the financing of development; guaranteeing corruption-free, transparent and 
effective governance; the future of work; and the empowerment of women. The 
participants offered a parliamentary perspective regarding their implementation and gave 
recommendations to this effect which are contained in the joint declaration in Annex to 
this report.  
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JOINT STATEMENT 
 

Parliamentary Speakers’ Summit in the 
context of the G20 Leaders’ Summit 

 
Buenos Aires (Argentina) 

1–2 November 2018 
 
 
 
We, the Speakers of Parliaments of the G20 member and guest countries (P20), gathering in 
Buenos Aires on 1 and 2 November 2018 in the lead-up to the G20 Leaders’ Summit at the 
invitation of the Inter-Parliamentary Union (IPU) and the National Congress of Argentina, issue 
the following 

 

JOINT STATEMENT 
 
 

1. We acknowledge that the G20, which brings together the leaders of the world’s major 
economies, has become a key forum for global macroeconomic coordination and governance 
which strives to build consensus and common action towards meeting our shared goals. 
 

2. We take note of the fact that the G20 has widened its thematic agenda while retaining its 
focus on the promotion of growth and sustainable development, and that it maintains a 
comprehensive and pluralistic dialogue with representatives of various civil society stakeholders. 
G20 Engagement Groups, composed of representatives from different sectors have submitted 
recommendations through their respective meetings held between July and October this year. 
 

3. In both the Parliamentary Forum and our Speakers’ Summit of G20 member and guest 
countries, after having examined the contributions from the various stakeholders, we made a 
commitment to work together to find and implement lasting solutions to the key challenges of our 
ever-changing world. These include, in particular, the future of work, financing for development, 
the fight against corruption, the empowerment of women and youth, education for the new era of 
technology and innovation, and the renewed commitment to multilateralism. 
 

4. We take note of the various initiatives that G20 member countries have put forward through 
their summit meetings since 2008. We encourage G20 leaders to actively pursue their shared 
objective of strong, sustainable, balanced and inclusive growth, and to find solutions to the 
common challenges facing the global community, all with a renewed commitment to peace, 
democracy, prosperity and well-being. 
 

5. We reconfirm that the 2030 Agenda for Sustainable Development and its accompanying 
Sustainable Development Goals (SDGs) constitute a roadmap for a fair, equitable and 
sustainable development of our planet. We will pursue our efforts to increase the capacity of our 
respective parliaments to transform these global commitments into national realities. In the 
process, we will also endeavour to enhance international collaboration and solidarity in achieving 
these shared objectives, including through active parliamentary engagement in the United Nations 
High-Level Political Forum, the main international mechanism for monitoring the SDGs. 
 

6.  We consider that the engagement of the private sector is of crucial importance for the 
achievement of the SDGs and that, as the engine of economic growth and job creation in 
developing countries, private-public partnerships can play a major role in bringing about structural 
and systematic transformations for sustainable development. 
 

7.  We acknowledge that the world is witnessing an unprecedented scale of human 
displacement. In today’s interconnected world, this can only be addressed effectively by the 
international community acting together, and we therefore take note of the adoption this year of 
new Global Compacts for Migration and for Refugee Protection. While tackling the root causes, 
we need to increase our preparedness and capacity to protect vulnerable groups, better manage 
migration and refugees flows, and generally address these issues in line with the SDGs.  
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8.  We are keenly aware of the fact that armed conflicts around the world not only create 
humanitarian catastrophes but also place a strain on the global economy. We believe that 
prevention and the peaceful resolution of conflict are paramount to building safe and prosperous 
societies.  
 
9. We also strongly condemn terrorism in all forms and manifestations and remain committed 
to combatting terrorism and violent extremism as a dangerous threat to our efforts to ensure peace, 
development and the rule of law.  
 
10. We reiterate that women play a major role in socio-economic development. It is therefore 
essential that we continue to pursue SDG 5 for gender equality and empowerment of all women, 
so as to enable their economic empowerment and independence. We welcome the strategy 
fostered by the Argentine Presidency to mainstream gender throughout the G20 agenda and urge 
the G20 Leader´s Summit to build consensus and inspire further gender-responsive development 
policies that favor the economic empowerment of women, equal opportunities between men and 
women in employment, science, technology and education, and the elimination of all forms of 
gender-based violence. As parliamentarians, we will play our role in providing an enabling 
legislative environment and facilitating the allocation of resources for the implementation of 
related policies and programmes. 
 
11. We are concerned by the erosion of public trust in the institutions of democratic 
governance, and we reaffirm our commitment to continue building effective, representative, 
inclusive and accessible parliaments that serve the people and hold governments to account. We 
are determined to combat corruption in all its forms, to deny safe haven to corrupt persons and 
their corruption proceeds, and ensure open, transparent and accountable governance at all 
levels. To this end, we will support the enactment of legislation, including anti-corruption 
measures, which will foster renewed confidence of the people in their institutions and generally 
help advance Goal 16 of the SDGs for peaceful societies and good governance. 
 
12. We are aware that globalization has transformed our world and has lifted millions of people 
out of poverty, bringing about growth and development. Nevertheless, we also need to bear in 
mind that we are confronted with growing inequality and that segments of the population have not 
fully benefitted from globalization. This is a challenge we must address together in a spirit of 
solidarity and cooperation. 
 
13. We believe that an open, transparent, fair and non-discriminatory multilateral trading 
system, based on clear rules respected by all and adapted to the realities of the world today, 
plays an important role in promoting global economic growth and sustainable development, job 
creation and well-being. However, we are concerned by the emerging trend of protectionism and 
unilateralism that hinder global trade and economic growth and that can take a heavy toll on 
people’s well-being and on the sustainable development of our societies. As such, these are 
challenges that we must address together.  
 
14. Sustainable development must be at the heart of multilateral trade negotiations and priority 
must be given to the developing and least developed countries with a special focus on the 
concerns and interests of micro, small and medium-sized enterprises as creators of jobs including 
through e-commerce. Multilateralism remains the best option to promote a global trade regime 
that is fair to all. We therefore remain committed to multilateralism and to further strengthening the 
role of the WTO as the pillar of the multilateral trading system.  
 
15. We acknowledge the importance of an inclusive, sustainable and adaptable social 
protection system, and of new technologies in terms of employment creation and human well-
being. From this perspective, we strongly advocate for decent work for all as well as for stronger 
safety nets to ease the transition of displaced workers to new jobs. We also call for an adequate 
and up-to-date regulatory framework and special measures to help young people, the older 
generations and people with disabilities enter the labour market as entrepreneurs or workers. 
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16. We are convinced that, in view of the increasing interdependence of our societies and the 
growing threats to democracy, the current system of global governance needs to be strengthened 
so that it better reflects the perspectives and interests of all people everywhere, including those of 
vulnerable groups. We are strongly committed to promoting a rules-based global order with 
multilateralism as its key principle. 
 
17. Our Parliamentary Speakers’ Summit of G20 member and guest countries is founded on 
the paradigm of “global challenges, global solutions” and, to this aim, we reiterate the need to 
increase dialogue and cooperation among our States, governments, and parliaments. 
 
18. We acknowledge the relevance of initiatives aimed at providing a parliamentary contribution 
to major global processes, such as the Speakers’ conferences in the context of G20, the 
Parliamentary Conference on the World Trade Organization (PCWTO), and the World 
Conferences of Speakers of Parliaments. 
 
19. Moreover, we believe that it is necessary to address a persistent democracy gap in 
international relations and that the voice of our Parliaments should be heard in the context of 
multilateral meetings, including the G20 Leaders’ Summits. Building on the experience gained 
here in Buenos Aires and at the previous G20 Parliamentary Speakers’ consultations, we reaffirm 
our commitment to continuing our joint work at the level of Speakers of Parliament in support of 
the G20 process. 
 
20. We welcome Japan’s taking over the G20 Presidency as of 1 December 2018 and request 
the House of Councillors of the National Diet of Japan to host the next Parliamentary Speakers’ 
Summit (P20), with the hope of meeting again in the latter half of 2019. 
 
21. We express our sincere appreciation towards Argentina for hosting the G20 Parliamentary 
Speakers’ Summit, as well as for its warm hospitality. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
N.B:  Given the long-standing tradition that the Speaker in the Westminster Parliamentary system must be 

entirely apolitical in matters of public policy, participation in this summit by the UK delegates should 
not be construed as the Speaker of either House of the UK Parliament formally endorsing or 
supporting the policy content or conclusions of this outcome document. 


